
 

 

Szkenneljünk vagy fotózzunk? 

Czikkelyné Nagy Erika 

Miért van szükség történelmi pecsétek egyedi fényképezésére? 

Elsősorban azért, mert a viaszpecsétek tárgynak minősülnek, már állományvédelmi 
megfontolásból sem leszoríthatók, és mindezeken felül a szkennerek nem tudják 
megjeleníteni a pecsétek rajzos domborulatos ábráját. A történelmi pecsétek nagyon 
sokfélék lehetnek. Néhány példa: felzetes, gyűrűs, gemmapecsétek, fészekpecsétek, 
kétoldalas pecsétek stb. Ha a pecsét ábráját értékelhetővé szeretnénk tenni, akkor a 
nyomott domború felületet irányított külön fénnyel kell bevilágítanunk. A szakszerű 
felvételen a pecsét tárgyszerű, és a nyomat pontosan kivehető. (P491-I-No-609) 

Felzetes pecsét egy szkennelt iraton        ugyanez a pecsét bevilágítva 
a pecsétképen a rajzolat nem látszik   mutatja a nyomat rajzolatát 

 

 

 

 

 

(A42-Arm 7) Az előlap felvételen      A pecsét rajzolata a külön  
látható pecsét rajzolata a szintkülönbségből       bevilágított felvételen jól kivehető 

eredően homályos, életlen hatású 
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